

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

Established in 1914

Myanma Alinn Daily

နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ

စာမျက်နှာ - ၈၊ ၉၊ ၁၀ တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။

တိမ်အသင့်တင့်



နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။

၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၄ ရက်၊

၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်၊ စနေနေ့။

## နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ နှစ်နိုင်ငံ ရင်းနှီးသောဆက်ဆံမှုများ တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက် ကဏ္ဍစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်သည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးနှင့် နိုင်ငံတော်ကောင်စီဝင် H.E.Mr. Didier Burkhalter နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့ညနေ ၃ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သတိမန်ဆောင်စဉ်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံရာတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏ ဖောင်လွင်၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးစိုးသိန်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြပြီး ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး နှင့် နိုင်ငံတော်ကောင်စီဝင်နှင့် အဖွဲ့နှင့်အတူ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr.Christoph Burgener လည်း တက်ရောက်သည်။

တွေ့ဆုံရာ၌ နှစ်နိုင်ငံရင်းနှီးသောဆက်ဆံမှု များ တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ စားသောက်

ကုန်နှင့် သဘာဝထွက်ကုန်များအား တန်ဖိုးမြှင့်တင် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ သဘာဝဘေးဒဏ်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ အလုပ် အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စားနပ် ရိက္ခာနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ သင်တန်း များ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးနှင့် ကဏ္ဍစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးနှင့် နိုင်ငံတော် ကောင်စီဝင် H.E. Mr.Didier Burkhalter အား ရင်းနှီးနှီးနှီး နှုတ်ခတ်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်း အရှေ့တောင်အာရှ အားကစား ပြိုင်ပွဲ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး၌ ဆပ်ကော်မတီအလိုက် ခင်းကျင်း ပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။

## အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲကြီး ကျင်းပနိုင်ခြင်းသည် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြစ် နိုင်ငံတော်၏ ပုံရိပ်သစ်အား ထုဆစ်ပုံဖော်ပြသနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းကောင်းကြီးတစ်ရပ်လည်းဖြစ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂



အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲကြီးအား ခမ်းနားအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်၏ဂုဏ်ကို အဆင့် မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ မြူပြိုင်ပြောင်းလဲမှုများနှင့်အတူ နိုင်ငံတကာစာမျက်နှာတွင် မိမိ နိုင်ငံနှင့် ထိုက်တန်သည့် တစ်နေရာပြန်လည်ရရှိလာပြီဖြစ်သော နိုင်ငံတော်၏ ပုံရိပ်သစ်အား ထုဆစ်ပုံဖော်ပြသနိုင်သည့် အခွင့် အလမ်းကောင်းကြီးတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် (၂၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲကြီး အောင်မြင် စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဆပ်ကော်မတီများနှင့် တာဝန်ရှိသူများအားလုံးက တက်ညီလက်ညီဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးစား ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတိုင်း ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်းဖြင့် (၂၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့ တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု ဦးဆောင်ကော်မတီနာယက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းက ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အားကစားဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် (၂၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု ဦးဆောင်ကော်မတီ ပဋိပက္ခအဖြစ် အစည်း အဝေးတွင် လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

ထို့ပြင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းက (၂၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲကြီး အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် အစိမ်းရောင်အားကစားပွဲ (Green SEA Game) ဖြစ်ရေး၊ သန့်ရှင်း သောအားကစားပွဲ (Clean SEA Game) ဖြစ်ရေး၊ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသောအားကစားပွဲ (Friendship SEA Game) ဖြစ်ရေး ကို လမ်းညွှန်မှုအဖြစ် ခံယူသွားရန်၊ မဟာဗျူဟာမြောက်ရည်မှန်းချက်များ (Strategic Objectives)ဖြစ်သည့် SEA Game စိတ်ဓာတ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံလူထုတစ်ရပ်လုံး တက်ကြွစွာပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအတွက် လှုံ့ဆော်အားပေးရေး၊ အားကစား ရုံ အားကစားကွင်းများ နည်းပညာစံနှုန်းများနှင့် ကိုက်ညီစေရေး၊ အားကစားသမားများအတွက် အကောင်းဆုံးအခြေအနေများ ဖန်တီးထောက်ပံ့ပေးထားသည့် ပြိုင်ပွဲများအဖြစ် ကျင်းပနိုင်ရေး၊ ဝန်ဆောင်မှုအားလုံး အသုံးပြုသူအတွက် လွယ်ကူအဆင်ပြေစေရေး၊ မြန်မာ့ပညာရေးနှင့် လေးနက်သိမ်မွေ့မှုနှင့် ချစ်ခင်နှစ်လို့ဖွယ်ရှိမှုကို ဖော်ကျူးနိုင်သော စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁

TRAFFICO

TRAFFICO

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အဖွဲ့

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အဖွဲ့

မည်သူမဆို မရောက်ဖူးသည့် အရပ်ဒေသ၊ တိုင်းပြည် တစ်ခုခုရှိ ရောက်သည့်အခါ ဦးစွာထမစား နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့သော မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး ဗုဒ္ဓပုဇွန်ယ ပွဲတော်နှင့် (၁၁၇)ကြိမ်မြောက် မြို့နယ် လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းကြီးလောင်းလျှ ဝှက် နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်က မဟာမြတ်မုနိ ဘုရားကြီး ရင်ပြင်တော်ပေါ်၌ ကျင်းပ ရာ မြို့နယ်အတွင်းမှ တိုင်းရင်းသားပြည် သူများက ပေးသောဝတ်စုံများကို မြို့တွင်း

တိုင်းပြည်တိုင်း၊ ဒေသတိုင်းတို့တွင် ကိုယ်ပိုင်ယဉ်ကျေးမှု စရိတ်လက္ခဏာများရှိကြလေသည်။ ကိုယ့်ယဉ်ကျေးမှုကို ကိုယ်လေးစား တန်ဖိုးထားတတ်ကြသည်။ ထိုယဉ်ကျေးမှု များအနက်မှ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုတစ်ခုတည်းကို လေ့လာ ကြည့်ကြပါစို့။ အနောက်နိုင်ငံတိုင်းသည် ကုတ်အင်္ကျီနှင့် ဘောင်းဘီကို ရိုးရာဝတ်စုံအဖြစ် ဝတ်ဆင်ကြ၏။ ထို့အတူ အရှေ့အလယ်ပိုင်း အာရှနိုင်ငံများသည်လည်း သူတို့၏ အာရပ်ဝတ်စုံများကိုသာ ဝတ်ဆင်မြန်းလှကြပါသည်။ ထိုဝတ်စားဆင်ယင်မှုကို လေ့လာခြင်းပင် ထိုလူမျိုးသည် မည်သည့်လူမျိုး ဖြစ်သည်ကို တစ်မဟုတ်ချင်း သိနိုင်ပေသည်။ တိုင်းပြည်တိုင်း၊ ဒေသတိုင်းက ယင်းတို့၏ ရိုးရာဝတ်စုံကို အမြတ်တနိုးဝတ်ဆင်ကြလေ့ရှိပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ကိုယ်ပိုင်ရိုးရာဝတ်စုံများ ဝတ်ဆင်ကြလေ့ရှိပါသည်။ လုံခြုံသည် မြန်မာအမျိုးသားတိုင်း ဝတ်ဆင်လေ့ရှိသော ဝတ်စုံဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် လုံခြုံသည်ဝတ်ဆင်သောလူမျိုးသည် မြန်မာသာဖြစ်၏။ ထက် သည် မြန်မာအမျိုးသမီးတိုင်း ဝတ်ဆင်မြန်းလှရှိသော ရိုးရာဝတ်စုံဖြစ်၏။ ထိုဝတ်စားဆင်ယင်မှုကိုကြည့်၍ ကမ္ဘာ နိုင်ငံအသီးသီးက မြန်မာဆိုတာ သိကြပါသည်။ တစ်နည်း အားဖြင့် လုံခြုံသည်။ ထက်ဝတ်ဆင်ထားသော မြန်မာတို့အပေါ် နိုင်ငံခြားသားများက လေးစားတန်ဖိုးထားဆက်ဆံတတ်ကြ လေ့ရှိပါသည်။ မြန်မာဆန်ဆန် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုသည် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ဂုဏ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာလူမျိုး တစ်ဦးအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားဆန်ဆန် ဝတ်စားဆင်ယင်နေထိုင်နေလျှင် မည်သည့်နိုင်ငံရပ်ခြား တိုင်းတစ်ပါးကမျှ ဖွဲ့စည်းပုံစံတစ်စုံမျှ ရှိကြလိမ့်မည် မဟုတ်ပါ။ သူတို့အမြင်တွင် ဆန်းပြားမနေပါ မြန်မာလို ဝတ်ဆင်မြန်းခြင်းကသာ နိုင်ငံရပ်ခြား တိုင်းတစ်ပါးသားများ အတွက် အမြင်ကိုဆန်းသစ်စေနိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာလိုဝတ်၍ မြန်မာလိုလှတဂုဏ်ယူ စေချင်ပါသည်။ မြန်မာလူမျိုးတိုင်းသည် ရိုးသားမြူစင်ကြ သည်။ ကိုယ့်ရိုးရာ ကိုယ့်ယဉ်ကျေးမှုကို ချစ်မြတ်နိုးကြ သည်။ ဖော်ရွေပျူငှာသော ဆက်ဆံရေးရှိကြသည်။ ကမ္ဘာနိုင်ငံအသီးသီးက ကိုယ့်ရိုးရာ ကိုယ့်ဝတ်စုံများကို ဝတ်ဆင်လျက် ဂုဏ်ယူနေကြရုံမျှမက ကျွန်ုပ်တို့မြန်မာလူမျိုး တို့သည်လည်း ကိုယ့်ရိုးရာ ကိုယ့်ဝတ်စုံကို ဝတ်ဆင်မြန်းလျက် မြန်မာကို ကမ္ဘာက သိစေချင်ပါသည်။

ပြည်တွင်းသတင်း

သီပေါ နိုဝင်ဘာ ၂ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သီပေါ မြို့နယ်တွင် ရှေးနှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် အစဉ်အလာမပျက် နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့သော မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး ဗုဒ္ဓပုဇွန်ယ ပွဲတော်နှင့် (၁၁၇)ကြိမ်မြောက် မြို့နယ် လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းကြီးလောင်းလျှ ဝှက် နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်က မဟာမြတ်မုနိ ဘုရားကြီး ရင်ပြင်တော်ပေါ်၌ ကျင်းပ ရာ မြို့နယ်အတွင်းမှ တိုင်းရင်းသားပြည် သူများက ပေးသောဝတ်စုံများကို မြို့တွင်း



ပုလဲသွယ်စပါး စံကွက်ရိတ်သိမ်း ပြုစု နိုဝင်ဘာ ၂

မြို့နယ်လုံးကျွတ်သံယာဒါန ဆွမ်းကြီးလောင်းပွဲ သီပေါ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

သီပေါမြို့နယ်လုံးကျွတ်သံယာဒါန ဆွမ်းကြီးလောင်းပွဲ သီပေါ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

သီပေါမြို့နယ်လုံးကျွတ်သံယာဒါန ဆွမ်းကြီးလောင်းပွဲ သီပေါ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

စက်မှုသီးနှံပွဲ ပြုစုစဉ်အတွင်း ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသိန်းစွာသည် ရာသီဥတုနှင့် ကော်ဗီပညာရေးနှင့် နည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသိန်းဝင်းနှင့်အတူ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့်အတူ ဝန်ထမ်းများပူးပေါင်း၍ မြို့မြို့နယ် ပညာပေးသင်တန်းစိုက်ပျိုးရေး စိုက်ပျိုးရေး(စ/ပ/တ)တွင် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က မိုးခေါင် ပုလဲသွယ်စပါးပေး စိုက်ပျိုးစံကွက်ရိတ်သိမ်းရာတွင် အခြောက် ၁၅၅ ဒဏ်ပင် ၂၆ တင်း ထွက်ရှိမည့် လိုက်လံအားပေးကြည့်ရှု သည်။ (မြို့နယ်မြန်/ဆက်)

ငွေဖြည့်ပြီး မကြာမီ ကုန်သည် မုန်းကတ်

ကျွန်တော်သည် စီမံအစီအစဉ် (၄၅၀) မုန်း ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ တန်ငွေ ဖြည့်ကတ်ကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်က ငွေဖြည့်ခဲ့ပါသည်။ အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်နေ့ မုန်းခေါ်ရာတွင် လက်ကျန်ငွေ ကျပ် ၂၀၀ ဝန်းကျင်သာ ကျန်ရှိတော့ကြောင်း အလိုအလျောက် သတိပေးပြောကြား ချက်အရသိရှိခဲ့ပါသည်။ ငွေဖြည့်ပြီး ၁၂ ရက်အတွင်းခေါ်ဆိုမှု စုစုပေါင်းအား ပြန်စစ်ကြည့်ရာ ၅၆ မိနစ် ၂၅၅၅၅ နှစ်သာ အသုံးပြုထားပြီး ကုန်ကျငွေမှာ ငွေကျပ် ၉၀၀၀ ခန့်ကျန်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရပါသည်။ ယခင်ကလည်း (မမှတ် မိ) ငွေဖြည့်ပြီး မကြာမီ ကုန်ခဲ့ပြီး ပါသည်။ ပြန်စစ်ကြည့်ခဲ့၍ ဘာမျှ မပြောဘဲ ငွေဖြည့်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ငွေဖြည့်ကတ်များ ကိုယ်တားလွယ်လှ ရောင်းချနေသည့်

တောင်ကြီးမြို့၊ ပြည်နယ်ဆက်သွယ်ရေး ရုံးရှေ့ရှိ ဆိုင်သို့ မြေရင်းနှီးငွေနှင့် သွားခဲ့ ပါသည်။ ၎င်းဆိုင်က ရတနာပုံတယ်လီ ဝိကုမ္ပဏီဖုန်းနံပါတ် ၁၈၇၆၁၅ ဆက်သွယ် ပါရန် ပြောခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် မိမိလက်ကိုင်ဖုန်းနှင့်ပင် ပထမအကြိမ် ၁၈၇၆၁၅ ဆက်သွယ်၍ မုန်းလက်ခံ သူ အမျိုးသမီးအား ဖြစ်စဉ်အကြောင်း အရာများရင်းပြခဲ့ရာ ညနေ ၆ နာရီထိ စောင့်လိုက်ပါ တွေ့ရပါသည်။ မိုးလင်း သွားသော်လည်း ဘာမှမထင်ကြားခဲ့ပါ။ နောက်တစ်နေ့ နံနက် ၁၁နာရီ ၀၈ မိနစ်အချိန် ဒုတိယအကြိမ် ၁၈၇၆၁၅ ဆက်သွယ်ခဲ့ရာ မုန်းလက်ခံပြောဆို သူ အမျိုးသမီး နောက်တစ်ဦးနှင့်တွေ့ ပြီး ဒုတိယအကြိမ် မေးမြန်း/ဖြေကြား ရှင်းပြပြီးသောအခါ မိမိတို့ မမြေရင်း နိုင်ကြောင်းနှင့် ရတနာပုံ တယ်လီဝိ ကုမ္ပဏီရှိ ငွေဖြည့်ကတ်များကို တွယ်

ဆောင်ရွက်နေသော မုန်းနံပါတ်-၀၁-၂၁၇၂၁၉၁၅ သာ ဆက်သွယ်ပါရန်ပြော ပါသည်။ နံနက်ပိုင်း ၁၀ နာရီ ၄၅မိနစ် အချိန် မုန်း-၀၁-၂၁၇၂၁၉၁၅ ဆက်သွယ် ရာတွင် မုန်းလက်ခံပြောဆိုသူ အမျိုးသမီး နှင့် မေးမြန်းဖြေကြားပြီးသောအခါ မနက်ဖြန် မုန်းလျှ ၂ နာရီအချိန် ပြန် ဆက်သွယ်ပေးရန် ပြောခဲ့ပါသည်။ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်နေ့ညနေ ၅ နာရီ ၁၆ မိနစ် (၀၁-၂၁၇၂၁၉၁၅) ထပ်မံ ဆက်သွယ်သည်။ မုန်းလက်ခံ ပြောဆိုသူ အမျိုးသမီးနှင့် တွေ့ပြီး မေးမြန်းဖြေကြား ရှင်းပြခဲ့ရပါသည်။ ထိုအမျိုးသမီးက ကျွန်တော်တို့ ဒီမုန်း နံပါတ်ကို အကြောင်းပြန်လိုက်ပါမယ်ဟု သာရှင်းခဲ့ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူလူထုအားလုံး နားလည်ထားသည်မှာ တယ်လီဖုန်းနှင့် ပတ်သက်သည့်ကိစ္စများ ဖြစ်ပေါ်လာပါ

ထင်သန်သော ပြုပြင်စရာ

က မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးမှာသာ သိထား သဖြင့် ပြည်နယ်ဆက်သွယ်ရေးဌာန သို့ သွားရောက်ဆေးကြောကြည့်သော အခါတွင်လည်း မိမိတို့နှင့်မသက်ဆိုင် ကြောင်း၊ ငွေဖြည့်ကတ်ရောင်းချသည့် ကုမ္ပဏီနှင့်သာဖြေရှင်းရန် ပြောပါသည်။ အမှန်တကယ် ယခုဖြစ်စဉ်အပေါ် ကြည့်မည်ဆိုပါက ပုဂ္ဂလိကထိခိုက် နစ်နာမှုငွေကြေးသည် မငြေပျာလောက် ပါ။ သို့ရာတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ မုန်းအလုံး ပေါင်းများစွာ အပေါ်လစီလေ့လာပေးလျှင် နေမည်ဆိုပါက... "စနစ်တကျ မှားယွင်း" နေသည်ဟု ထင်ပါသည်။ ယခုဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့် အသားအဖွဲ့ ကို စု အပေါ် မည်သည့်ငွေမှ မပျက်စီးစေရန် ရာရှိ မည်သည့် ငွေဖြည့်နိုင်မည်ဟု မသိရှိရသည့်အတွက် ရေးသားတင်ပြ မြင်းဖြစ်ပါသည်။ (အောင်ရွှေလင်း)

ညောင်တုန်း နိုဝင်ဘာ ၂

ညောင်တုန်းမြို့နယ် သင်္ဃာတန် ကျော်ကျေးရွာအုပ်စု ပန်းဆီပိကျေးရွာ တွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၃ နာရီက မိုးရွာပြီး လေပြင်းတိုက်သဖြင့် လူနေအိမ် ရစ်လုံး၊ ဂိုဒေါင်လတ်တစ်လုံး ပြိုကျပျက်စီး သွားကြောင်း သိရှိရသည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနေ အိမ်ရှစ်လုံးမှ အိမ်ထောင်စုရှစ်စု ကျား ၂၇ ဦး၊ မ ၂၂ ဦး စုစုပေါင်းလူဦးရေ ၄၉ ဦး လေဘေးသင့်ခဲ့ပြီး အိုးအိမ်

ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ လေပြင်းတိုက်၍ လူနေအိမ်များပြို

ဆုံးရှုံးခဲ့ရကြောင်း သိရှိရသည်။ အဆိုပါ ကျေးရွာနေ ဦးလှဌေးအောင်၏ ဇနီး မှာ မီးဖွားပြီးရက်ပိုင်းသာ ရှိသေးသဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်မှ ပြုစုစောင့်ရှောက်ထား ကြောင်း သိရှိရသည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ် မှုကြောင့် အပြင်းအထန်ထိခိုက်ခတ်ရာ ရသ့မရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ "လေတိုက်တာက မိနစ် ၂၀ လောက်ပဲကြာတာ။ လေကနည်းနည်း

ပြင်းတော့ လူနေအိမ်ရှစ်လုံးနဲ့ ဂိုဒေါင် တစ်လုံး ပြိုကျပျက်စီးသွားတယ်"ဟု မျက်မြင်တွေ့ရှိသူ ဒေသခံရွာသားတစ်ဦး က ပြောပြသည်။

"လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက် စီးသွားရတဲ့အိမ်ထောင်စုဝင်တွေကို စား သောက်ကုန်ထောက်ပံ့ခဲ့ပါတယ်။ မီးဖွား ပြီးရက်သားသာရှိသေးတဲ့ ဦးလှဌေး အောင်ရဲ့ဇနီးနဲ့ ကလေးကိုလည်း သူတို့

ဆွေမျိုးတွေရဲ့နေအိမ်ကို ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ ကြပါပြီ။ ကျွန်တော်လည်းကောင်း အိမ် လိုက် သွားမှာပါ"ဟု သင်္ဃာတန်ကျော် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှစိန် က ပြောသည်။ လေဘေးသင့် ခဲ့ အိမ်ထောင်စုများ အား ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ မှားက လို အပ်သော ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ (ညောင်တုန်း)

Advertisement for a mobile phone service, featuring a yellow background and text in Burmese. The text includes promotional offers and contact information.

Advertisement for a mobile phone service, featuring a white background and text in Burmese. The text includes promotional offers and contact information.

# လူသားချင်းပေါင်းစည်းနေထိုင်ကြ၍ လူမှုပြဿနာများဖြစ်ပွားခြင်းသည် အထူးအဆန်းမဟုတ် ဖြစ်ပွားသည့်ပြဿနာအပေါ် ပြေလျင်းဆောင်ရွက်သည့် နည်းလမ်းများသည်သာလျှင် အဓိကဖြစ်

**မြေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂**  
 နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သိန်းဌေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမောင်တင်တို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Derek Mitchell၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Andrew Heyn၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Ms. Bronie Nadine Moulles အဖွဲ့ဝင်များတို့ပါလျက် ယနေ့နေ့နံနက် ဝိုင်းဝန်းဆွဲဆွဲမြေပြည်တော် မြေပြ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်များသို့ သွားရောက် ကွင်းဆင်းလေ့လာခဲ့သည်။ (သာဓ်)

မည်မဟုတ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နောက်တွင်ပင် ကြီးမားမား လှုပ်ရှားနေသော လူပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အဖွဲ့အစည်းများရှိနေကြောင်း သိရှိရသဖြင့် "J & K Myaz K Z Chulaf X b 8 ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့်အကြားရှိ ပဋိပက္ခများအား တရားဥပဒေဘောင် အတွင်း ပြင်းချမ်းစွာဖြင့် ဖြေရှင်းရမည့် ကိစ္စတွင် မြေပြမြို့မြို့ဖျားကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ကြစေလိုကြောင်း ပြော

ကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ သံအမတ်ကြီးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ကဲသာထွက်ဝရပ်ကွက် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ ရွှေပြောင်းခွက် သည်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ သံအမတ်ကြီး များနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းခဲ့ကြပြီး ယာယီကယ်ဆယ် ရေးစခန်း၌ ဒုက္ခသည်များအား ကယ်ဆယ် စောင့်ရှောက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲ များက ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ် ခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် တောင်ပေါ်ရပ်ကွက် အနီးရှိ တောင်ပေါ်ရွာ၌ ယာယီပွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့် ရွှေပြောင်းခွက် သည်စခန်းသို့ရောက်ရှိကြကာ ဒုက္ခသည် များ၏ စားဝတ်နေရေး၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး ကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

### ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

သံအမတ်ကြီးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက လည်း သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်း လေ့လာခဲ့ကြသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ရမ်းမြို့မြို့ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့်အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆွဲဆွဲမြေပြည်တော် မြေပြမြို့နယ် ရာဇဝတ်စခန်းခရိုင်မြေပြောင်းခွက် သည်များအား တွေ့ဆုံအားပေးစကား ပြောကြားခဲ့ကြသည်။

**ဆွေးနွေး**  
 ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က ရာဇဝတ်စခန်းမအတွင်း မြို့မိမြို့ဖျား၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများနှင့် တွေ့ဆုံ ၍ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုအပေါ် နိုင်ငံတကာ မှ ပကတိအခြေအနေမှန် သိရှိစေရန် အတွက် အမေရိကန်၊ ဗြိတိန်နှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတို့မှ သံအမတ်ကြီးများ၊ ဦးဆောင်၍ သံတမန်အဖွဲ့ဝင်များအား ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာ ဒေသများသို့လေ့လာ ကြည့်ရှုခွင့်ရရှိနိုင်ရန် လာရောက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိဒေသ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အပေါ်လျှင် တည် ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် တရားဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေး ခဲ့သည်။

စစ်ဆေးကြရာ သံတမန်အဖွဲ့ဝင်များက ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား ပကတိဖြစ် ရပ်မိန့်များသိရှိနိုင်ရေးအတွက် မေးမြန်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဒေသပြည်သူများ ကလည်း သံတမန်အဖွဲ့ဝင်များအားရင်းနှီး ပွင့်လင်းစွာ ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကျောက်ဖြူမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ဒေသပြည်သူများ မြို့မိ မြို့ဖျားများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ကျောက်ဖြူမြို့သည် စီးပွား ဖြစ်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် ကောင်းမွန်သော ဆိပ်ကမ်းမြို့၊ စီးပွားရေးကောင်းမွန်သော မြို့တစ်မြို့ ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ တစ်ကျော့ပြန် ဖြစ်မှုသည် ကျောက်ဖြူမြို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးကို တန်ဖိုးထားသော ယုတ်မှုဖြစ် ပေါ်စေနိုင်ကြောင်း၊ ယခုပဋိပက္ခဖြစ်ရပ် များသည် ဒေသအတွင်း မတည်ငြိမ်မှုနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို ထိခိုက်မှုဖြစ် ပေါ်စေသဖြင့် မိမိဒေသရှိ နောင်လာ နောက်သားများ၏ လူမှုအကျိုးစီးပွားကို ရှေးရွှံ့စွာ ပဋိပက္ခများ ကင်းရှင်းအောင် နေထိုင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေး ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ဒေသပြည်သူများက ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ဖြစ်ရပ်မှန်အခြေအနေများကို တင်ပြ ခဲ့ကြပြီး သံတမန်များက သိရှိလိုသည်များ ကို တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ကြသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် စီးပွားလုပ်ငန်းစီးပွား သော ကျောက်ဖြူမြို့ ပိုက်ဆံရပ်ကွက် အတွင်း ဖော်တော်ယာဉ်များဖြင့်လှည့် လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အရှေ့ပိုင်း ရပ်ကွက် သံဖြူကျောင်းကယ်ဆယ်ရေး စခန်း၌ သံအမတ်ကြီးများနှင့်အဖွဲ့ဝင် များက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြ သည်။

ဆက်လက်၍ ပူးချိန်ကျေးရွာအုပ်စု ကျောက်တစ်လုံး ဆားကွင်းယာယီ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း၌ ဒုက္ခသည်များနှင့် တွေ့ဆုံကာ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



ရေးဦးစွာ မြေပြမြို့ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးသိန်းဌေးက ယနေ့ ကမ္ဘာကြီး တွင် သတင်းကွန်ရက်စနစ် ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် ရှိပြီဖြစ်၍ မြစ်ပျက်သည့်အခြင်း အရာများအား ဖူးကွယ်ထား၍ မရ ကြောင်း၊ ပဋိပက္ခဖြစ်ပျက်မှုများအပေါ် အစိုက်အရိုအတိုင်း သုံးသပ်ရန် ဖြစ် ကြောင်း၊ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းအဖွဲ့အစည်း တွင် လူသားချင်းပေါင်းစည်းနေထိုင်ကြ ၍ လူမှုပြဿနာများ ဖြစ်ပွားခြင်းသည် အထူးအဆန်းမဟုတ်ကြောင်း၊ ဖြစ်ပွား သည့် ပြဿနာအပေါ်ဖြေရှင်းဆောင် ရွက်သည့် နည်းလမ်းများသည်သာလျှင် အဓိကဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ယမ္မတစိုး ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်(၂/၂၀၁၂)ကို လည်း ထုတ်ပြန်ကြေညာပြီးဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပဋိပက္ခများကို ဆက်လက်ခွင့်ပြု

### မြို့နယ်တရားသူကြီးများ မွမ်းမံသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂**  
 ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ် မှ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သည့် မြို့နယ်တရား သူကြီးများ မွမ်းမံသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ လေ့ကျင့်ရေးဌာန၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ကိုယ်စား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတရား လွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်က သင်တန်း ဆင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။ သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားသို့ တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် ကြီးကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသစ် ၄ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ရက်တစ်ပတ် ဖြစ်ကြောင်းကို ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

**ရွေးကောက်ပွဲ လေ့လာရန် အမေရိကန်သို့ ထွက်ခွာ**  
**ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂**  
 အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ ကျင်းပမည့်ရွေးကောက်ပွဲကို လေ့လာရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးစောကလေးနှင့် လက်ထောက်ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးကျော်စွာတို့ကို အမေရိကန်သို့ လေ့လာရန်အဖြစ် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေ့လာရေး ကွန်ဗင်းနစ်အဖွဲ့က ဝန်ကြီးဌာနက တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

### မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ပြည်သူများသို့ အသိပေးတင်ပြချက်

မြေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂

ဆက်သွယ်ရေး၊ စာတိုက်နှင့်ကြေးခန်းဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ GSM/UMTS မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်း တို့အား တစ်ဆင့်ရောင်းချ နှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရန်ကုန်မြို့၊ ZTE-GSM/UMTS စနစ်အား MGW Capacity Expansion ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို အောက်ဖော်ပြပါစနစ်၊ အချိန်များတွင် ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

နေ့စွဲ	အကြောင်းအရာ	ပြတ်တောက်ချိန်
၁၇-၁၁-၂၀၁၂ (စနေနေ့)	ရန်ကုန်မြို့၊ ZTE-GSM/UMTS စနစ်အား MGW Capacity Expansion ပြုလုပ်ခြင်း	နံနက် (၀၂:၀၀) နာရီမှ (၁၀:၀၀)နာရီ

အထက်ဖော်ပြပါအတိုင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်နေ့ရက်၊ အချိန်အတွင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ရှိအောက်ဖော်ပြပါ မြို့နယ်များတွင် ရှိအောက်ဖော်ပြပါဖုန်းများ ဆက်သွယ်မှုယာယီဆိုင်းငံ့မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးတင်ပြအပ်ပါသည်။  
 \*အလုံ၊ လမ်းမတော်၊ ပန်းဘဲတန်း၊ ကျောက်တံတား၊ ဗိုလ်တထောင်၊ ပုဗ္ဗန်တောင်၊ တာမွေ၊ ဗဟန်း၊ ဘောင်းဘီ၊ လှိုင်၊ ကမာရွတ်၊ စမ်းချောင်း၊ ဒဂုံ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်၊ သပန်းကျွန်း၊ သုဝဏ္ဏ၊ ဒေါ်ပုံ၊ သာကေတ၊ သန်လျင်၊ စရမ်း၊ သုံးစွဲ၊ ဒဂလီ၊ တွံတေး၊ ဆိပ်ကြီး၊အောက်တို၊ ကွမ်းခြံကုန်း၊ ကော့ကုမို့"



**PARAMI General Hospital**

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ Good Shepherd မှ အစိုးအထူးကုဆရာဝန်ကြီး Prof. Dr. Lee Chang Woo သည်

တရားလွှတ်တော် (၁)ကြိမ် ပါရမီဆေးရုံ-ရန်ကုန်သို့ ပေးဆောင်လာရောက်၍ ခွဲစိတ်ကုသပေးပါမည်။

ပါရမီဆေးရုံဆေးခန်းရုံ

- သစ်သစ်ထက်ပို၍ ပြင်ပလူများကြည့်ရှုနိုင်ခြင်း
- အထူးကုဆရာဝန်ကြီးနှင့် ပြုလုပ်နိုင်ခြင်း (Arthroscopy) First & New
- ခွဲစိတ်ကုသခြင်း
- တင်ပို့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း

နိုဝင်ဘာလ (၁၀) ရက်နေ့တွင် လာရောက်ခွဲစိတ်ကုသမည်ဖြစ်ပါ၍ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

• ပထမဆုံး (၈၀) ဦးအတွက် အထူးအခွင့်အမ်း (Save 5% Discount)

118, 118/119, 119/120, 120/121, 121/122, 122/123, 123/124, 124/125, 125/126, 126/127, 127/128, 128/129, 129/130, 130/131, 131/132, 132/133, 133/134, 134/135, 135/136, 136/137, 137/138, 138/139, 139/140, 140/141, 141/142, 142/143, 143/144, 144/145, 145/146, 146/147, 147/148, 148/149, 149/150, 150/151, 151/152, 152/153, 153/154, 154/155, 155/156, 156/157, 157/158, 158/159, 159/160, 160/161, 161/162, 162/163, 163/164, 164/165, 165/166, 166/167, 167/168, 168/169, 169/170, 170/171, 171/172, 172/173, 173/174, 174/175, 175/176, 176/177, 177/178, 178/179, 179/180, 180/181, 181/182, 182/183, 183/184, 184/185, 185/186, 186/187, 187/188, 188/189, 189/190, 190/191, 191/192, 192/193, 193/194, 194/195, 195/196, 196/197, 197/198, 198/199, 199/200



















ပြည်တွင်းသတင်း

သတ္တုတွင်းများကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပျက်စီးရေး အလေးထားဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂
သတ္တုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
ဆောင်ရွက်ရာတွင် သတ္တုတွင်းများ
ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အား
ထိခိုက်ပျက်စီးမှု မရှိစေရေးအတွက်
အလေးထား ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်
ကြောင်း၊ သတ္တုတွင်းဟောင်းများ
ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း၊ သတ္တုတွင်းများ
ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခြင်းအား
စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ သစ်ပင်သစ်တောများ
ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းတို့သည် မဖြစ်
မနေ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများ
ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခေါက်တာ
မြင့်အောင်က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်
နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ Sedona
Hotel ၌ ကျင်းပသည့် The Seminar
on Sustainable Development
and Mine Pollution Control တွင်
ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။
မြန်မာနိုင်ငံ၏ သတ္တုသယ်ယူပို့

အရင်းအမြစ်များ ထုတ်လုပ်ရာတွင်
သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်
ပြန်လည်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး
အကြောင်း သိရှိနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍
သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ
ရေနံသဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့် သတ္တုထိုင်ရာ
ကော်ပိုရေးရှင်း (JOGMEC) တို့
ပူးပေါင်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် သတ္တု
ကဏ္ဍနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သဘာဝပတ်ဝန်း
ကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ပထမဆုံး
သော ဆွေးနွေးပွဲလည်း ဖြစ်ကြောင်း၊
နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ
၄၅၅တွင် နိုင်ငံတော်သည် သဘာဝ
ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်း
စောင့်ရှောက်ရမည်ဟု ပြဌာန်းထား
ကြောင်း၊ မြန်မာ့သတ္တုတွင်း ဥပဒေပုဒ်မ-၃
ပုဒ်မခွဲ (၈)တွင် ဓာတ်သတ္တုလုပ်ငန်းများ
ကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး
လုပ်ငန်းများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမရှိစေရန်
ဟု ပြဌာန်းထားကြောင်း၊ သတ္တုတွင်း
ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ထိုဥပဒေများနှင့်

နည်းဥပဒေများကို အစဉ်တစိုက်လိုက်နာ
ကျင့်သုံးလျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏
သတ္တုကဏ္ဍတွင် ဖျေးကွက်စီးပွားရေး
စနစ်နှင့်အညီ အကျိုးရှိစွာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု
ပြုလုပ်နိုင်ရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်းနှင့်
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် မိတ်ဆော်ပါ
ကြောင်းဖြင့်လည်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
သည် Sedona Hotel ဧည့်ခန်းမ၌
ဂျပန်နိုင်ငံ JOGMEC (Japan
Oil, Gas and Metals National
Coporation) မှ Director နှင့်အဖွဲ့၊
ဩစတြေးလျနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့မှ
သတ္တုတွင်းလုပ်ငန်းရှင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ
ဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ
သံအမတ်ကြီး မစ္စတာလီကျွေးတာတို့နှင့်
သီးခြားစီ တွေ့ဆုံပြီး သတ္တုတွင်းကဏ္ဍ
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း
သတင်းရရှိသည်။
(သတင်းစဉ်)



အင်းသားရိုးရာလှေပြိုင်ပွဲ စံကျောင်းတော်ဝင်ပွဲတွင်ပွဲကျင်းပ

ညောင်ရွှေ နိုဝင်ဘာ ၂
အင်းလေးဒေသ ၂၀၅၅ ဌာနသို့ ဒေသ
စာချုပ်အရ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ
ဦး ရုပ်ရှင်တော်မြတ်များ ထာဝရသီတင်း
သုံးရာ ရတနာစံ ကျောင်းဘက်သို့
ပြန်လည်ကြွချီပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်
နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ စံကျောင်းတော်၌
ကျင်းပခဲ့သည်။
ဖောင်တော်ဦးမြတ်ရွာဘုရား ရုပ်ရှင်

တော်မြတ်များ ကြွချီအပူဇော်ခံသည့်
ကရဝိတ်ဖောင်တော်ကို ရေသာစံ
ကျောင်းတော်မှ ဖွဲ့ရာဆွဲလေ့ ၃၅ စင်းဖြင့်
ပင့်ဆောင်ပူဇော်ခံသည်။ စံကျောင်းတော်
ဝင်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အင်းသား
ရိုးရာလှေပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့ရာ အမျိုးသား
၄၆ တက် လှေပြိုင်ပွဲတွင် ကောလ(က)
အသင်းက ပထမ၊ ကောလ(ခ)အသင်းက
ဒုတိယ၊ အမျိုးသားရာကျော်လှေပြိုင်ပွဲ

တွင် ကောလအသင်းက ပထမ၊ရွှေပြည်
သာ အသင်းက ဒုတိယ၊ အမျိုးသမီး ၂၆
တက် လှေပြိုင်ပွဲတွင် ညောင်ဝန်းအသင်း
က ပထမ၊ နိုင်ငံသောက်အသင်းက
ဒုတိယ အသင်းသီးရရှိခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)
ကြည့်ရှုအားပေး
မြေထောက်ဖြင့် လှော်ခတ်၍ စည်း
လုံးညီညွတ်မှုကို ဖော်ကျော်ပြသသည့်
အင်းသားရိုးရာ လှေပြိုင်ပွဲကို ဘုရားဖူး
လာပြည်သူများ ကအာလှည့် ခရီးသွားများ
ကမ်းလုံးညွတ်မျှ ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့
ကြောင်း သိရှိရသည်။
(အမျိုးသူရိုန်-ညောင်ရွှေ)

MRTV-4 ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်

Table with 2 columns: Time (၇:၅၀, ၆:၄၀, ၇:၄၀, ၈:၀၀, ၁၀:၅၀) and Program Name (Minute to Win it, MRTV-4 ရုပ်သံဓာတ်လမ်းတွဲ, MRTV-4 ရုပ်သံဓာတ်လမ်းတွဲ, MRTV-4 သတင်း, MRTV-4 ရုပ်သံဓာတ်လမ်းတွဲ, MRTV-4 ရုပ်သံဓာတ်လမ်းတွဲ). Includes Barclays Premier League and Spain Laliga schedules.

အားကစားပြိုင်
နိုင်ငံ့ဂုဏ်မြှင့်တင်

အားကစား
အာရှခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရေး ကြိုးပမ်းနေသည့်
မြန်မာယူ-၁၆ အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်း

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် နိုဝင်ဘာ ၇
ရက်မှ ၁၁ရက်အထိ ကျင်းပမည့် အာရှ
ယူ-၁၆ အမျိုးသမီးဘောလုံးခြေစစ်ပွဲကို
ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန်အတွက် မြန်မာ
လူငယ်အမျိုးသမီးအသင်းသည် အပြီး
သတ် ကစားသမား ၂၃ဦး ရွေးချယ်ကာ
ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရေး ပြင်းပြင်း
ထန်ထန် လေ့ကျင့်ဆင်လျက်ရှိသည်။
မြန်မာယူ-၁၆ အမျိုးသမီးအသင်းမှာ
အနာဂတ် စိမ့်ကိန်းများအတွက် ရည်
ရွယ်ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး ကာလရှည်
ခရီးစဉ်လေ့ကျင့်ပေးနေသည့် အသင်း

လည်းဖြစ်သည်။ ယခုခြေစစ်ပွဲဝင်မည့်
အသင်းမှာ ၂၀၁၁ခုနှစ်က ကျင်းပခဲ့သည့်
အာရှယူ-၁၄ ဘောလုံးပွဲတော် ယှဉ်ပြိုင်
ခဲ့သောအသင်းကို အခြေခံထားပြီး
နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးဘုန်းနိုင်က ဆောင်
ရွက်လျက်ရှိသည်။ အာရှယူ-၁၆ အမျိုး
သမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲခြေစစ်ပွဲကို အုပ်စု
လေးခုခွဲ၍ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး
မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စု (ဂ)တွင်
ဩစတြေးလျ၊ ထိုင်း၊ အိမ်ရှင်စီလစ်ပိုင်
တို့နှင့်အတူ ပါဝင်နေသည်။ အုပ်စုတစ်ခု
စီမှ အမှတ်အမှားဆုံး နှစ်သင်းစီမှာ
ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်မှာဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံး

အဆင့်ပြိုင်ပွဲကို တရုတ်၊ တောင်ကိုရီးယား၊
ဂျပန်၊ မြောက်ကိုရီးယားတို့နှင့်
ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။
မြန်မာယူ-၁၆ အမျိုးသမီးအသင်း
နည်းပြချုပ် ဦးဘုန်းနိုင်က "အသင်း
ရဲ့ ပြင်ဆင်မှုအပိုင်းကို အားရကျေနပ်
ပါတယ်။ ကစားသမားအများစုကလည်း
လက်တွဲလာတာကြောင့်ဖြစ်ပါတယ်။ အသင်း
လိုက်ကစားပုံ၊ နားလည်မှုအပိုင်းပါ
တော်တော်လေးအားရပါတယ်။ ခြေစစ်ပွဲ
မှာ အာရှတိုက်သီး ဩစတြေးလျအာဆီယံ
ဒေသတွင်း ပြိုင်ဘက်တိုင်းတို့နှင့် တွေ့ဆုံ
နေလို့ အုပ်စုတော့ ကျပ်ပါတယ်။
ဒါပေမယ့် ခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်အောင်
ကြိုးပမ်းသွားမှာပါ။ ခြေစစ်ပွဲအောင်
မြင်မယ်လို့လည်း ယုံကြည်ပါတယ်။"
ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်း
သည် နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်တွင်
ဖိလစ်ပိုင်အသင်း နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်တွင်

ဩစတြေးလျအသင်း၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၁
ရက်တွင် ထိုင်းတို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရ
မည်ဖြစ်သည်။
ခြေစစ်ပွဲဝင်မည့်မြန်မာယူ-၁၆ အမျိုး
သမီးအသင်းတွင် အုပ်ချုပ်သူ ဦးဝင်းသူ
မိုး၊ နည်းပြချုပ် ဦးဘုန်းနိုင်၊ လက်ထောက်
နည်းပြ-ဒေါ်မေသူတို့နဲ့ နည်းပြ-ဦးစံ
ထွေး၊ သူနာပြု-ဒေါ်အေးသီတာတို့နဲ့
ဂိုးသမား-သန္တာဦး၊ ဝင်္ဂါထွန်း၊ မျိုးမြမြ
ငြိမ်း၊ နောက်တန်း-ယွန်းမီလီလင်း၊ ငယ်ငယ်
ထွေး၊ မြင့်မြင့်ခိုင်၊ သဗ္ဗာလီလင်း၊ မေသက်
ခိုင်၊ ယွန်းမြတ်မြတ်၊ နန်းမြင့်စန္ဒာ၊
သန္တာလင်း၊ လှဲလှဲလှိုင်၊ ခင်ပြည့်လင်း၊
လယ်တန်း-ဝေဝေအောင်၊ စိုးစိုးမြင့်၊
ဝေဝေခင်၊ နှင်းစန္ဒာလှိုင်၊ စုငယ်ထွေး၊
အေးအေးတိုး၊ ဝေဝေခင်၊ ရှေ့တန်း-
သန္တာစိုး၊ ဖြူနှင်းသွယ်နှင့် သိင်္ဂီကိုတို့
ပါဝင်ကြသည်။
သတင်း၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

နမ့်ဆန်မြို့၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

လားရှိုး နိုဝင်ဘာ ၂
ကျောက်မဲခရိုင် နမ့်ဆန်မြို့၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားသဖြင့်
အိမ်ခြေ ၄၀ကျော် မီးလောင်ဆုံးရှုံးပြီး လူ ၂၀၀ကျော် အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း
သိရသည်။
ဖြစ်ပွားပုံမှာ နံနက် ၁၀နာရီ ၅မိနစ်ခန့်က နမ့်ဆန်မြို့နယ်အောက်ပိုင်း နေအိမ်တစ်လုံးမှ
ပိုင်ယာရွှေ့ပြန်ပြီး မီးကစောက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ကြောင်း၊ မီးလောင်မှုကြောင့် နမ့်ဆန်မြို့
မြို့လယ်ရပ်ကွက်မှ နေအိမ်ရှစ်လုံး၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်အောက်ပိုင်း နေအိမ်
၄၇ လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့သဖြင့် အိမ်ထောင်စု ၅၅၅ လူဦးရေ ၂၃၀၀ဦး အိုးမဲ့အိမ်မဲ့
ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ မီးဘေးသင့်သူများအား မြို့ပိုက်ဆေးရုံ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင်
မီးဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းဖွင့်လှစ်၍ နေရာချထားပေးကြောင်း သိရှိရသည်။
(သတင်းစဉ်)



စုပေါင်း
လေ့ကျင့်
အာရှခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရေး
အတွက် အသင်းလိုက် စုပေါင်း
လေ့ကျင့်နေသည့် မြန်မာယူ-၁၆
အမျိုးသမီး အားကစားသမားများကို
ဤလို တွေ့ရသည်။

Advertisement for 'TEN' featuring three young men in plaid shirts. Text includes 'သန့်ပြီး လန်းသွားပယ်...', 'TEN အငွေ့ထည်', and '11 1077'.

နိုင်ငံတကာအားကစားသတင်း

ဆီဗီလာတို့ အိမ်ကွင်း၌နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည့် စပိန်ဘုရင်ပလားပြိုင်ပွဲ

မက်ဒရစ် နိုဝင်ဘာ ၂
စပိန်ဘုရင်ပလားအားပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂ ရက် နံနက်က ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ ဆီဗီလာက အိမ်ကွင်း၌ အက်စ်ပန်ညီအသင်းကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပြီး စပို့တင်းဂီဂျွန်နစ် အိုဆာဆူရာတို့ပွဲတွင် စပို့တင်းဂီဂျွန်တို့က နိုင်ပွဲရအောင်ကစားနိုင်ခဲ့သည်။

မောင်မောင်မြင့်ခန္ဓာစုဦးသည်

ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီ၌ ပုံမှန်ခြေစွမ်းပြနိုင်နေသော ဆီဗီလာတို့က ပွဲစတင်ကတည်းက တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားခဲ့ရာ ပွဲချိန် ၄ မိနစ်၌ပင် ဟာဗီအိုက ဦးဆောင်ဂိုးစတင်သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည်။ ဆီဗီလာတို့ ဦးဆောင်ဂိုး ဆက်လက်သွင်းယူနိုင်ရေးကြိုးစားခဲ့သော်လည်း အက်စ်ပန်

အက်စ်ပန်ညီ ဂိုးခရိုယာအတွင်း ဂါလန်က ကြမ်းတမ်းစွာကစားခဲ့သဖြင့် အနီကတ်ပြုအထုတ်ခံခဲ့ရပြီး ပယ်နယ်တီအပေးခံခဲ့ရသည်။ ယင်းပယ်နယ်တီကို ဆီဗီလာမှ နေဂရီဗိုကန်သွင်းရာ ဂိုးဝင်ယူခဲ့သဖြင့် ပွဲအပြီး ဆီဗီလာတို့က သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စပို့တင်းတို့က တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး ဒီပို့တီဗိုနှင့် မာယောကာအသင်းတို့ပွဲတွင် နှစ်သင်းစလုံး ခြေကုန်ထုတ် ကစားခဲ့မှုကြောင့် အပြန်အလှန် တိုက်စစ်ဆင်ကစားခဲ့သော်လည်း ပထမပိုင်းပွဲချိန်ပြီးသည့်အထိ



ညှိခံစစ်မှုများက ဟန်တားနိုင်ခဲ့သဖြင့် ဂိုးထပ်မံသွင်းနိုင်ခဲ့ချေ။ ပထမပိုင်းပွဲချိန်အပြီး ဆီဗီလာတို့က တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် ဦးဆောင်နေခဲ့သည်။ (အဆီဂိုး) ဒုတိယပိုင်းပွဲချိန် ၆၉ မိနစ်၌ အယ်ဖန်ဆိုလာ ချေပွဲဂိုးတစ်ဂိုး ပြန်သွင်းခဲ့သဖြင့် အက်စ်ပန်ညီတို့ ချေပွဲဂိုးရရှိခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ဆီဗီလာတို့က မိကစားပြီး ထိုးဖောက်ဂိုးသွင်းမှုကြောင့် ပွဲချိန် ၈၃ မိနစ်တွင် ကာလာက တစ်ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဆီဗီလာတို့ ဆက်တိုက် တိုက်စစ်ဆင်ကစားခဲ့ရာ

တစ်ဖန် စပို့တင်းဂိုးဂျွန်နှင့် အိုဆာအူနာ အသင်းတို့ပွဲတွင် စပို့တင်းတို့က အိမ်ကွင်း၌ မိမိစီးမီးကစားခဲ့ရာ ပွဲချိန် ၁၄ မိနစ်၌ ဆန်ရိုက ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ စပို့တင်းတို့ ဆက်လက်ထိုးဖောက်ကစားခဲ့သော်လည်း အိုဆာအူနာတို့က မာဟာမင်တင်း တိုက်စစ်ကစားခဲ့သဖြင့် ဂိုးထပ်မံသွင်းနိုင်ခဲ့ချေ။ ထို့အတူ အိုဆာအူနာ တိုက်စစ်မှုများကလည်း ရရှိသည့်အခွင့်အရေးများကို အပြည့်အဝ အသုံးမပြုနိုင်ခဲ့သဖြင့် ချေပွဲဂိုး မရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပွဲအပြီး၌

နှစ်သင်းစလုံး ဂိုးမသွင်းနိုင်ခဲ့ချေ။ ဒုတိယပိုင်းပွဲချိန် ၅၄ မိနစ်အရောက်တွင် ဟာလို့က တစ်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သဖြင့် ဒီပို့တီဗို ဦးဆောင်ဂိုးရရှိခဲ့သည်။ မာယောကာတို့က ချေပွဲဂိုးရရှိရေး ကြိုးစားခဲ့ရာ ပွဲချိန် ၇၂ မိနစ်၌ ဂီရိုယိုက ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သဖြင့် တစ်ဂိုးစီဖြစ်သွားခဲ့သည်။ ပွဲပြီးချိန်အထိ နှစ်သင်းစလုံး ထပ်မံဂိုးသွင်းနိုင်ခဲ့သဖြင့် တစ်ဂိုးစီသာရရှိခဲ့သည်။ ကော်ဒိုလာနှင့် ရီရိုဆီဗီအက်အသင်းတို့ပွဲတွင် ကော်ဒိုလာက နှစ်ဂိုးပြိုင် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ (ဆီယော)

တိုက်စစ်မှူး ဗန်ပါဗီအား ဘောလုံးသူရဲကောင်းဟုဆို



မြင့်မောင်ခိုးစုဦးသည်

လန်ဒန် နိုဝင်ဘာ ၂
ဗန်ပါဗီ (၁၃) အာဆင်နယ်မှမန်ယူသို့ ပြောင်းရွှေ့လာခြင်းသည် သူရဲကောင်းတစ်ဦးသဖွယ်ဖြစ်ကြောင်း မန်ယူနောက်တန်းကစားသမားဟောင်း ဦးမောင်ဆီဗီကတောက ပြောကြားလိုက်သည်။ "သူဟာ တကယ်ရဲရင့်သတ္တိရှိပြည့်စုံတဲ့ ဘောလုံးသူရဲကောင်းတစ်ဦးပါ။"ဟု မန်ယူအတွက် ၃၂၆ ပွဲနှင့် အာဆင်နယ်အတွက် ၃၀၈ ပွဲ ကစားပေးခဲ့သော ဆီဗီကတောကဆိုသည်။ ဗန်ပါဗီသည် ဩဂုတ်လက ပေါင် ၂၄ သန်းဖြင့် အာဆင်နယ်မှ မန်ယူသို့ လေးနှစ်စာချုပ်ဖြင့် ပြောင်းရွှေ့လာခြင်းဖြစ်သည်။ သူသည် ယခုနှစ် ပရီမီယာလိဂ်တွင် မန်ယူအတွက် ခုနှစ်ဂိုး သွင်းယူပေးထားပြီးဖြစ်သည်။ မန်ယူနှင့် အာဆင်နယ်တို့သည် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက် (ယနေ့ညပိုင်း)တွင် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၁၀) အဖြစ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)

ဒဗလျူဂျီစီဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ အဒမ်စကော့ ဦးဆောင်နေ

ရှင်ကျင့်(တရုတ်) နိုဝင်ဘာ ၂
ဩစတြေးလျဂေါက်သီးအကျော်အမော် အဒမ်စကော့သည် တရုတ်နိုင်ငံ ရှင်ကျင့်မြို့၌ နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ဒဗလျူဂျီစီ-အိတ်ချီအက်စ်ဘီစီ ဂေါက်သီးချန်ပီယံပြိုင်ပွဲ ပထမနေ့တွင် တောင်အာဖရိက ဂေါက်သီးကစားသမား အုတ်သုလန်နှင့်အတူ ခုနစ်ချက်စီလျှော့ရိုက်ပြီး ဦးဆောင်လျက် ရှိသည်။ (ယာဝ)



မြင့်မောင်ခိုးစုဦးသည်

အမေရိကန် ဂေါက်သီးအကျော်အမော်များဖြစ်ကြသည့် ဘာဘာဝက်ဆင်နှင့် မီးလ်ဗိုက်ကယ်ဆင်တို့က ခြောက်ချက်စီ လျှော့ရိုက်ပြီး တတိယနေ့ရာတွင် ပူးတွဲဦးဆောင်လျက်ရှိသည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းဂေါက်သီးကစားသမား ၂၀ အနက် ၁၃ ဦးပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိသည်။ သို့သော် ကမ္ဘာ့နံပါတ်တစ် မက်ကရိုင်းနှင့် ကမ္ဘာ့နံပါတ်နှစ် တိုက်ဂါဂွေဗီတို့ မပါဝင်ကြပေ။ (ရိုက်တာ)

ဂါဝင်ညို သုံးပတ်နားရပညာ

လန်ဒန် နိုဝင်ဘာ ၂
အာဆင်နယ်တိုက်စစ်မှူး ဂါဝင်ညိုသည် ခြေမှက်စီအနာတရဖြစ်သွားရုံ အနည်းဆုံး သုံးပတ်အနားယူရလိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်း ဂုဏ်ထူးကလပ် ကြေညာသည်။ အသက် ၂၅ နှစ်ရှိ ဂါဝင်ညိုသည် အာဆင်နယ်က ကျွတ်အာတို့ တစ်ဂိုး-

ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည့် ကက်စီတယ်ဝမ်းဘောလုံး ပြိုင်ပွဲတွင် ထပ်မံစင်ဖြင့်ထွက်သွားခဲ့ရသည်။ ဂါဝင်ညိုသည် အနည်းဆုံး သုံးပတ်အနားယူရလိမ့်မည်ဟု နည်းပြ အာစင်ဝင်းဂါးက ဆိုသည်။ သူသည် ယခုနှစ်ရာသီ၌ ၁၁ ပွဲကစားခဲ့ရာတွင် ငါးဂိုးသွင်းယူထားသည်။ ဂုဏ်ထူးဆောင် မန်ယူနှင့် ကစားမည့်ပွဲ အိုင်ဗရိုကိုနှင့် ဩစတြေးလျကစားမည့်ပွဲ ဖူလ်ဟမ် စပေးတို့ပွဲနှင့်ကစားမည့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲများနှင့် လွန်ချော်နိုင်သည်။ (ရိုက်တာ)

Advertisement for Monsoon Luckydraw (2012) featuring a large table of numbers and promotional text in Burmese. The table lists various numbers and their corresponding prizes. At the bottom, it mentions 'Level (1) Promotion Area Customer Service'.



### အိတ်ဖွင့်လေ့လာရေးချုပ်ကြံ

၁။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြိုင်မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းရပ်ကွက်ပိုင်ပေးစေတော်မူသည့် ဟီး-နီး-TE-21 (ခ/၁၃၅၂) ကုန်တင်ယာဉ်အား ၂၀-၁၁-၂၀၂၀ (ခုနှစ်) နှစ်ကုန် ၁၀ခုနှစ်တွင် မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းမှ အမှတ် (၃)ရပ်ကွက်၊ မြိုင်မြို့နယ် အိတ်ဖွင့်လေ့လာရေး ဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့ပါသည်။

၂။ အသစ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက မုန့်-၀၆၂-၄၀၀၂၅၊ ၀၆၂-၄၀၀၀၈၊ ၀၆၂-၄၀၀၂၄၀ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းရပ်ကွက်ပိုင်ပိုင်ကြီးကြပ် ရုံးမှ ရောင်းချပေးရန် စီစဉ်ပေးပါသည်။

၂၀၂၀  
မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းရပ်ကွက်ပိုင်ပိုင်ကြီးကြပ်



### ရွှေရတနာလက်ထပ်မင်္ဂလာနေ့ဆုတောင်းလွှာ

၃-၁၁-၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ကျရောက်သည့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့ (ခရစ်) ၂၅-၁၁-၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ကျရောက်သည့် မင်္ဂလာနေ့အတွက် အိတ်ဖွင့်လေ့လာရေး ဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့ပါသည်။

၂၀၂၀  
မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းရပ်ကွက်ပိုင်ပိုင်ကြီးကြပ်

### မွေးနေ့ဆုတောင်း

သာလေး လရိုင်းရောင်းမင်းနိုင်(ခ)နိုးဆယ်ပြာ၏ ၃-၁၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကျရောက်သော (၂)နှစ်မြည့်မွေးနေ့အတွက် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတွင် ကိုယ်ကျန်းမာ၊ စိတ်ချမ်းသာပြီး အနာဂတ်တွင် သာသနာ့အကျိုး နှိုင်းငံ့အကျိုးကို သယ်ပိုးထမ်းရွက် နိုင်သော သားကောင်းရတနာလက်ထပ်ပေးပါစေ။

ဘကြီး လှရွှာ အကြီးမင်း၊ ဦးဦး၊ ဒေါ်ဒေါ်၊ ကိုကိုကြီး၊ မမကြီး၊ မမမကြီး

### ဖခင်အမည်မှန်

ဟယ်ကတမြို့၊ အလက(၁)၊ ဆင့်မ တန်(A)မှ ဖခင်လင်ဆော် ဖခင်အမည် မှန်ရာ ဦးအောင်မြေပိုင်ကြီး၏။

ဦးအောင်မြေ

### MRT Tour

အင်းလေး၊ တောင်ကြီး၊ ထမိန်ဆန်း၊ ပင်းတယ် Nov 23 (139,000) တန်ဆောင် တိုင်ပင်ပို့ပေး(တောင်ကြီး ၂ ညအိမ်) ၄ ညအိမ် ၄ ရက်ခန့်ခရီးအတွက် Aircon-Bus, အဆင့်မြင့် Hotel, Restaurant အပြင် လက်မှတ်များကို စုဆောင်းလိုက်ရရှိ နိုင်မည်ရပ်ကွက် ရောင်းချပေးပါမည်။ ကုမ္ပဏီနှင့်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအတွက် သင့်တော်သောစားနပ်ရိက္ခာဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးပါမည်။

Mass Rapid Tour Co., Ltd. Ph: 01-530697, 01-539633 Ext:737  
S-7, Shwe Myintzu Street, Shwe Pone Nyet Housing, Kamaryut Tsp, Yangon.

### အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံး မြို့နယ်(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဝင်း၏သမီး မရမြတ်မာ(ခ) မရမြတ်မုန့် ၆/လလခ (နိုင်)၂၀၁၂၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရမြတ်မာ(ခ)မရမြတ်မုန့်

### အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံး မြို့နယ်(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဝင်း၏သမီး မရမြတ်မာ(ခ) မရမြတ်မုန့် ၆/လလခ (နိုင်)၂၀၁၂၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရမြတ်မာ(ခ)မရမြတ်မုန့်

### မိခင်အမည်မှန်

မော်လမြိုင်မြို့၊ အထက(၈)တွင် ပညာ သင်ကြားလက်ရှိသော Citade-9(A)မှ မေ မြတ်သူ၏ မိခင်အမည်မှန် ၁၀/လလခ(မြ) ၀၀၀၀၀၂၁၅ အသီးအမီးအမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒေါ်အေးအေး

### အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံး မြို့နယ်(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဝင်း၏သမီး မရမြတ်မာ(ခ) မရမြတ်မုန့် ၆/လလခ (နိုင်)၂၀၁၂၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရမြတ်မာ(ခ)မရမြတ်မုန့်

### အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံး မြို့နယ်(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဝင်း၏သမီး မရမြတ်မာ(ခ) မရမြတ်မုန့် ၆/လလခ (နိုင်)၂၀၁၂၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရမြတ်မာ(ခ)မရမြတ်မုန့်

### အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံး မြို့နယ်(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဝင်း၏သမီး မရမြတ်မာ(ခ) မရမြတ်မုန့် ၆/လလခ (နိုင်)၂၀၁၂၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရမြတ်မာ(ခ)မရမြတ်မုန့်

### အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံး မြို့နယ်(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဝင်း၏သမီး မရမြတ်မာ(ခ) မရမြတ်မုန့် ၆/လလခ (နိုင်)၂၀၁၂၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရမြတ်မာ(ခ)မရမြတ်မုန့်

### အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံး မြို့နယ်(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဝင်း၏သမီး မရမြတ်မာ(ခ) မရမြတ်မုန့် ၆/လလခ (နိုင်)၂၀၁၂၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရမြတ်မာ(ခ)မရမြတ်မုန့်

### အမည်မှန်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လောင်းလုံး မြို့နယ်(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဦးလှဝင်း၏သမီး မရမြတ်မာ(ခ) မရမြတ်မုန့် ၆/လလခ (နိုင်)၂၀၁၂၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရမြတ်မာ(ခ)မရမြတ်မုန့်











ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေး

# ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့် သံတမန်အဆက်အသွယ် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နေ အိုက်စလန်သမ္မတနိုင်ငံနှင့် (၁၁၂)နိုင်ငံမြောက် သံတမန်အဆက်အသွယ်ထူထောင်ရန်အတည်ပြု



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပဉ္စမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ဦးခင်အောင်မြင့်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စား လှယ် (၄၈၃)ဦးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

မှတ်တမ်းတင်ခြင်းကဏ္ဍ၌ ၁၉၆၄ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံ ကြယ်ငါးစွင့်သင်္ဘောလုပ်ငန်းကော်မရှင်ဥပဒေကို ရုပ်သိမ်းသည့် ဥပဒေကြမ်း၊ မြေသိမ်း(သတ္တုတွင်းများ) အက်ဥပဒေကို ရုပ်သိမ်းသည့် ဥပဒေကြမ်း၊ ပြည်သူ့ အကျိုးပြုဝန်ဆောင်မှု စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၄

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပဉ္စမပုံမှန်အစည်း အဝေး တတိယနေ့ကျင်းပစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

## ယနေ့ မာတိကာ

“လုံချည်၊ ထဘီဝတ်ဆင် ထားသော မြန်မာတို့အပေါ် နိုင်ငံခြားသားများက လေးစား တန်ဖိုးထား ဆက်ဆံတတ်ကြ လေ့ရှိပါသည်။ မြန်မာဆန် ဆန် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုသည် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ဂုဏ်ပင် ဖြစ်” ခေါင်းကြီး **စာ-၂**

အမေရိကန်ပြည်သူ ထက်ဝက် ကျော် သမ္မတ အိုဘားမား ပြန်လည် အရွေးခံရမည်ဟု ခန့်မှန်း **စာ-၄**

အိရန်မှ အိန္ဒိယသို့ ရေနံ တင်ပို့မှု ၅၃ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက် **စာ-၄**

“ဟို...ဦးလေးကြီး... လက်လွှတ်ဆင်း” **စာ-၁၀**

အင်းသားရိုးရာလှေပြိုင်ပွဲ စံကျောင်းတော်ဝင်ပွဲ၌ကျင်းပ **စာ-၁၂**

အာရှခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်ရေး ကြိုးပမ်းနေသည့် မြန်မာ ယူ-၁၆ အမျိုးသမီး ဘောလုံးအသင်း **စာ-၁၂**

ကြော်ငြာအချုပ်ပို လေးမျက်နှာပါရှိ **ယနေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာအချုပ်ပို လေးမျက်နှာပါရှိပါသည်။**

# သန်းခေါင်စာရင်းနဲ့ ပြည်သူတွေ လက်ထဲမှာရှိတဲ့ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမထူပါ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂

**နိုင်ငံ** တစ်နိုင်ငံအတွက် လူဦးရေစာရင်းအတိအကျ သိရှိရန်လိုအပ်သည်။ လူဦး ရေ သိရှိမှုသာ နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ခိုင်လုံသောအချက်အလက်များ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ရာ အရေးကြီးသည်လုပ်ငန်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ကဏ္ဍအသီးသီး၌ အချိန်အဟုန်ဖြင့် အကောင် အထည်ဖော်နေသော အချိန်အခါဖြစ်ရာ ပြည်လုံးကျွတ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရေး လုပ်ငန်းသည်လည်း မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းဖြစ်လာသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာ နိုင်ငံတွင် လာမည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၌ ပြည်လုံးကျွတ်လူဦးရေနှင့်အိမ် အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်တော့မည်ဖြစ်ရာ ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်နေပြီဖြစ် သည်။

သတင်းအဖွဲ့သည် ပြည်လုံးကျွတ်လူဦးရေနှင့်အိမ် အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူမှုလုပ်ငန်းကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေသည့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ခေါက်တာခိုင်ခိုင်စိုင်း(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ပြည်သူ့အင်အား ဦးစီးဌာန)နှင့်တွေ့ဆုံကာ သိလိုသည်များကို မေးမြန်းခဲ့သည်။

- မေး ။ ။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက် ဖယ်လိုကြားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ မှာ သန်းခေါင်စာရင်းမကောက်ယူနိုင်ခဲ့ တာ ဘယ်လောက်ကြာပြီလဲ၊ တစ်နိုင်ငံလုံး လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ဖို့ ဖြစ်ပေါ်လာပုံကို ရှင်းပြပေးပါဦး။
- ဖြေ ။ ။ ဟုတ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပြည်လုံးကျွတ်သန်းခေါင်စာရင်းကို နောက်ဆုံး ကောက်ယူနိုင်ခဲ့တာ ၁၉၈၃ ခုနှစ်မှာပါ။ အခုဆိုရင်

အထေး၊ အရေး ဖောင်ဖောင်မြင်ဆွေ စာတို-တင်ဖိုး (မြန်မာ့အလင်း)



ခေါက်တာခိုင်ခိုင်စိုင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ပြည်သူ့အင်အား ဦးစီးဌာန

ပြည်လုံးကျွတ် သန်းခေါင်စာရင်း မကောက်ယူနိုင်ခဲ့တာနှစ်ပေါင်း ၃၀ နီးပါးရှိပြီဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေး လုပ်ငန်းရပ်များအတွက် ခိုင်လုံသော အခြေခံလူဦးရေစာရင်းအင်းတွေ ကို သန်းခေါင်စာရင်းများကသာ ရရှိနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သန်းခေါင် စာရင်းကောက်ယူဖို့ အချိန်အခါ ကျရောက်နေသလို ၂၀၁၁ ခုနှစ် မတ်လ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပတဲ့ ပထမအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒသမနေ့အစည်းအဝေးမှာ မိုင်းပန်မဲဆန္ဒနယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ် ဦးထွန်းမြင့်ဦးက မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်လုံးကျွတ်သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူရန် အဆိုတင်သွင်းခဲ့ပါတယ်။ ပြည်သူ့အသံ လွှတ်တော်အသံ ဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်သူတို့ရဲ့ လိုလားချက်ကို ဖြည့်ဆည်းဖို့ နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲကလည်း သန်းခေါင်စာရင်းကောက် ယူဖို့လမ်းညွှန်ခဲ့တာကြောင့် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူဖို့ ဖြစ်ပေါ်လာတာဖြစ်ပါတယ်။

- မေး ။ ။ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ဖယ်ဆိုတော့ သန်းခေါင် စာရင်းမရှိတဲ့သူတွေကိုရော ဘယ်လိုလုပ်မှာလဲ၊ ကောက်မှာလား၊ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်တဲ့ အချိန်မှာ သန်းခေါင်စာရင်းမရှိဘူးဆိုရင် အသစ် ထပ်လုပ်ပေးမှာလား။
- ဖြေ ။ ။ စီနေရာမှာ ပြည်သူလူထု အများစုဟာ သန်းခေါင်စာရင်းနဲ့ အိမ်ထောင်စုစာရင်းကို ရောထွေးနေကြပါတယ်။ သန်းခေါင်စာရင်းနဲ့ ပြည်သူတွေ **စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁**

ဆေးဝါးလုမှုစနစ်ခြင်းသည် အမှာထုတ်ကောင်းထေးပြီး သက်ရည်ကျန်းမာခြင်းကို ပြည့်စုံစေမည့် ကုသိုလ်ထုကို ရရှိစေပါသည်။

အိန္ဒိယ၏ ကာယပိုမိုကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုဘဝအကျိုးရှိစေရန်

**ထွန်းထွေပါသေးချိုးစုံဘူး** ကို လူမှုဘဝခြင်းဖြင့် ရရှိပြန်သော ထုတ်လုပ်မှုကို လေ့လာကြပါစေ။

WINDA